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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Demeter Szilárd forradalom helyett nem inkább harci 
lándzsát mutatott a múzeumok összevonásával a magyar kultúrában? " 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Hivatalosan  bejelentette  minap,  hogy  Demeter  Szilárd,  a  Petőfi  Irodalmi  Múzeum  jelenlegi
főigazgatója nyerte a Magyar Nemzeti  Múzeum főigazgatói pályázatát,  mely azt is  tartalmazza,
hogy létrejön a Széchényi Ferenc Közgyűjteményi Központ, holdingként benne a Magyar Nemzeti
Múzeummal,  az  Országos  Széchényi  Könyvtárral,  a  Petőfi  Irodalmi  Múzeummal,  a
Természettudományi  Múzeummal,  az  Iparművészeti  Múzeummal  és  a  Vendéglátóipari
Múzeummal.

Miniszter Úr úgy fogalmazott, „egy szellemi egzisztenciális veszélyhelyzetben ez a szervezet azt
vállalja, hogy mintegy lándzsahegyként egyesítse és kifejezze a magyar értékeket”. Az összevonás
terve nem új a nap alatt, L. Simon László korábbi főigazgatói is napirendre vett hasonlót, de nem
kapott sem politikai, sem anyagi támogatást.

A közgyűjtemények közül több is válságban van, ami azért nem meglepő, mert több kormányzati
terv is félbemaradt, vagy el sem kezdődött. Az Iparművészeti Múzeum hét éve bezárt, elvonták a
betervezett  25  milliárd  forint.  Bizonytalan  a  Természettudományi  Múzeum helyzete  is,  mellyel
kapcsolatban a  tervek arról  szóltak,  hogy a Ludovika épületéből  költöztetnék el Debrecenbe.  A
Közlekedési  Múzeum  helyzete  szintén  tisztázatlan,  ahogy  megoldatlan  az  Országos  Széchényi
Könyvtár raktárgondjai is. A problémák orvoslására szakemberekre és milliárdokra volna szükség,
helyettük azonban megszorításokra, vagy csupán papíron maradt grandiózus tervekre futotta.



Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1.  Az intézmények összevonásától milyen konkrét eredményeket vár? Költségmegtakarítást? Ha
igen,  mekkora  összeggel  számol  a  minisztérium?  Az  adminisztráció  csökkenésével?  Ha  igen,
álláshelyeket szüntetnek meg, foglalkozási köröket vonnak össze? Esetleg ellenkezőleg, a szűkös
források ellenére új munkahelyeket hoznak létre?

2. Miniszter Úr lándzsahegyként tekint a létrejövő Széchényi Ferenc Közgyűjteményi Központra.
Nem gondolja, hogy ezzel nagy múltú közgyűjteményeknek a presztízsét rontják? Az összevonás
most mégis miért kapott politikai támogatást?

3. Mikor várható megoldás az Országos Széchényi Könyvtár raktárgondjaira?

 

Várom megtisztelő válaszát.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2024. 02. 28.
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